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 Bezpečnost silničního provozu - 12,98 mil. Kč 
 Školy - 7,70 mil. Kč 
 Drobné podnikatele - 6,74 mil. Kč 
 Sportoviště - 5,49 mil. Kč 
 Volnočasová, spolková a kult. centra - 4,63 mil. Kč 
 Zemědělské podnikatele - 4,41 mil. Kč 
 Venkovskou turistiku - 3,55 mil. Kč 
 Výrobu potravin - 0,79 mil. Kč 
 Lesnická opatření - 0,38 mil. Kč 
 Veřejná prostranství - 0,17 mil. Kč 

Další aktivitou, kterou asi nejvíce vnímají školy, je projekt Místní akční                                                                        
plán rozvoje vzdělání. Díky spolupráci všech MŠ a ZŠ se snažíme zlepšit kvalitu 
vzdělávání na Holicku - společně  identifikujeme  potřeby  a reagujeme na ně. „Jen                                             tak 
namátkou.  Realizujeme semináře pro  pedagogy  na různá témata. Základním školám                                     zpro-
středkováváme  služby  rodilého   mluvčího   anglického   jazyka,  návštěvu   senátu  nebo                               vědecké 
knihovny v Hradci Králové. Mateřské školy se s námi zase podívaly do ekocentra Paleta v Oucmanicích nebo absol-
vovaly výtvarné dílničky v ZUŠ K. Malicha v Holicích.“ Zhodnotila výsledky projektu Michaela Kovářová. 

Pro podnikatele je tu aktivita značení regionálních produktů certifikátem KRAJ PERNŠTEJNŮ, díky kterému míst-
ní obyvatelé jednoznačně poznají výrobce, který dbá o kvalitu svých produktů. Pro podporu cestovního ruchu jsme 
s městem Pardubice a ostatními MAS z okresu Pardubice založili turistickou oblast Pardubicko - Perníkové srdce 
Čech, jejímž cílem je propojit subjekty působící v cest. ruchu a společnou propagací zvýšit návštěvnost Pardubicka. 

„Posledním článkem, který nám ve výčtu chybí, je podpora neziskového sektoru. Ten byl bohužel dlouhou dobu 
naší Popelkou. Ale to by se mělo od letoška změnit, protože právě rozjíždíme dva úplně nové projekty,“ informovala 
Michaela Kovářová. „Jeden je zaměřen na komunitní plánování sociálních služeb a ten druhý na podporu činnosti 
neziskových organizací zaměřených na práci s dětmi a mládeží.“ 

A protože jsme akční nejen v názvu, tak v případě, že máte nějaký další zajímavý nápad pro zlepšení života                 
na Holicku, ozvěte se nám na e-mail mas@holicko.cz. Jsme tu 24 hodin denně, 7 dní v týdnu a to již 11 let. 

A tak se rok s rokem sešel (nestačili jsme ani okem mrknout) a zjistili jsme, že jsme propásli desetileté výročí 
aktivního fungování MAS Holicko. Proto jsme se rozhodli, že společně s Vámi oslavíme jedenáctileté výročí. 

„Ačkoliv jsme tu již 11 let, tak přeci jenom bude lépe, pokud Vás nejprve seznámím s tím, co znamená zkratka 
MAS, tedy Místní Akční Skupina.“, uvedla ředitelka MAS Holicko Ing. Michaela Kovářová. „Jsme společenství obcí, 
podnikatelů, neziskových organizací a aktivních lidí, kteří chtějí něco udělat pro svůj region, kde bydlí a pracují. Te-
dy v našem případě pro Holicko. Jsme nezávislí na politickém rozhodování - ačkoliv se průběhu let změnili představi-
telé politických stran, vlády, kraje nebo i obcí, tak MAS Holicko tu stále aktivně působí. Naší jednoznačnou výhodou 
je to, že fungujeme na základě tak zvaného principu LEADER. To ve zkratce znamená, že prostřednictvím partner-
ství a metody „zdola nahoru“ se snažíme najít společnou řeč nad potřebami a prioritami, tak aby život na Holicku 
byl příjemnější, bezpečnější a radostnější pro většinu místních obyvatel. Proto se Vás neustále na něco ptáme, po-
sloucháme a reagujeme na Vaše potřeby.“ 

Cílem  MAS  je  tedy  zlepšit kvalitu  života  v  regionu,  a   to                          prostřednictvím mnoha různých akti-
vit.  Naší  nejvíce  viditelnou    činností    je    aktivní    získávání                                         a rozdělování dotačních  pro-
středků. Od roku 2009   jsme  podpořili  projekty  v celkové                                                     výši 46,85 mil. Kč,  kon-
krétně se jednalo o projekty zaměřené na: 
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MAS HOLICKO JE TU JIŽ 11 LET S VÁMI 

mailto:mas@holicko.cz


Veliny ve světě jediný budou od ledna 2021 patřit do území MAS Holicko 

MAS Holicko od ledna 2021 po šesti letech opět rozšíří své území. Pro 
programové období 2021 - 2027 nám totiž nově dala souhlas s působením 
na svém území obec Veliny. 

Veliny jsou nejvýchodnější obcí okresu Pardubice, jež spadá do správního 
obvodu obce s rozšířenou působností Holice. To znamená, že vlastně byla 
odjakživa součástí regionu Holicka a díky jejímu vstupu do MAS se tak stává-
me již "úplným Holickem" bez tzv. bílých míst (působí jiná nebo žádná MAS).  

Výhody pro obec Veliny: 

 možnost ovlivnit rozvoj území obce   
a i celého Holicka metodou LEADER,  

 možnost čerpání dotací z výzev MAS Holicko, a to jak samotnou obcí, tak                
i podnikateli a neziskovými organizacemi z jejího území, 

 možnost získání příspěvku z výzvy Malý LEADER pro Holicko, jež je poskyto-
ván Pardubickým krajem pro území MAS pro rozvoj občanské vybavenosti, 

 zapojení do realizace dalších projektů jako je KRAJ PERNŠTEJNŮ - regionální 
produkt, HOLICKO SOBĚ!, Turistická oblast PARDUBICKO, Místní akční plán 
rozvoje vzdělávání a Komunitní plánování sociálních služeb,... 

Výhody pro MAS Holicko: 

 působení na "úplném" území Holicka, bez tzv. bílých míst, 

 větší územní potenciál k realizaci projektů a programů - rozšíření území MAS 
o 484 obyvatel a 652,1 ha, 

 větší zdroje pro období 2021 - 2027 -  více možností pro území regionu. 
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PŘÍPRAVA NA NOVÉ PROG. OBDOBÍ 2021+ 



Výzva č. 6 - Program rozvoje venkova 

V květnu 2020 proběhl výběr projektů zaměřených na podpo-
ru malých podnikatelů, na zpřístupnění lesa návštěvníkům                    
a na podporu spolkového života. 

 Za téměř 1,5 mil. Kč tak budou letos nebo příští rok rekonstru-
ovány nebo vybaveny provozovny malých podnikatelů na Holicku. 
Necelý 1 mil. Kč přispěje ke zvýšení rekreačních funkcí lesa a za 
další téměř 1 mil. Kč budou vybaveny klubovny místních spolků. 

Pokud vše půjde dobře, tak v průběhu zimních a jarních měsíců 
získají všechny tyto projekty od řídícího orgánu Rozhodnutí o po-
skytnutí dotace. 
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VÝZVY MAS HOLICKO  

Finance na podporovaná opatření z Programu rozvoje venkova byly 
téměř vyčerpány. Díky úspoře již zrealizovaných projektů máme v tuto 
chvíli volných necelých 500 tis. Kč. Na podzimní valné hromadě MAS Ho-
licko bude rozhodnuto o dalším postupu.  

Sledujte aktuální informace na našem webu www.holicko.cz nebo face-
booku www.facebook.com/mas.holicko. A nebo napište svůj dotaz               
na mas@holicko.cz. 

SCHVÁLENÉ PROJEKTY - VÝZVA č. 6 - PRV 
Název žadatele Název projektu Schválená dotace 

Fiche 3 – Podpora malých podniků 

Jaroslava Konečná 
Stavební úpravy domu čp. 313 pro zřízení 3 dvoulůžko-

vých pokojů. 
269.040,- Kč 

Josef Branda Holická zmrzlina u Pepeho 117.076,- Kč 

PIVOVAR MORDÝŘ s.r.o. TECHNOLOGICKÉ ZEFEKTIVNĚNÍ VÝROBY 445.500,- Kč 

Antonín Jablonský Pořízení chladírenského vozu 313.650,- Kč 

Aleš Erber Vybavení pro environmentální poradenství 2020 58.950,- Kč 

VODA TOPENÍ SERVIS s.r.o. Pořízení techniky do stavební činnosti 270.000,- Kč 

Fiche 5 – Zpřístupnění lesa návštěvníkům 

Lesní družstvo Vysoké Chvojno s.r.o. Rekonstrukce stezky pro turisty na PUPFL 600.000,- Kč 

AUTOMOTOKLUB Holice v AČR Aktivace klidové lokality Na Hlubáku - 1. fáze 380.000,- Kč 

Fiche 7 – Podpora spolkového života 

Tělocvičná jednota Sokol Holice Do sokolovny za kulturou a vzděláváním 240.000,- Kč 

SH ČMS - Sbor dobrovolných hasičů 
Horní Ředice 

Vybavení společenské místnosti hasičské zbrojnice SDH 
Horní Ředice 

229.579,- Kč 

Obec Vysoké Chvojno Vybavení pro spolky - Vysoké Chvojno 112.288,- Kč 

TJ Sokol Chvojenec z.s. Vybavení zázemí pro činnost TJ Sokol Chvojenec z.s. 229.270,- Kč 

Jezdecká stáj Dolní Jelení Jezdecká stáj veřejnosti 161.600,- Kč 

https://www.facebook.com/mas.holicko/?modal=admin_todo_tour


Výzva č. 7 - Integrovaný regionální operační program 

MAS Holicko ukončila 3. září 2020 příjem žádostí do výzvy č. 7 - IROP,     
v rámci které může být rozdělena celková částka přesahující 1,2 mil. Kč.  

Tentokrát se do výzvy přihlásila pouze 1 žádost s požadovanou dotací    
na něco málo přes 1 mil. Kč. To znamená, že v případě, že žádost splní krité-
ria formálního a věcného hodnocení, tak by měla být v průběhu prosince 
vybrána k financování a předána k závěrečnému ověření způsobilosti na řídí-
cí orgán.  
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VÝZVY MAS HOLICKO 

PŘIJATÉ ŽÁDOSTI O DOTACI  - VÝZVA č. 7 - IROP 
Název žadatele Název projektu Místo realizace 

Opatření 2 - Bezpečnost silničního provozu 

Obec Nová Ves 
Zvýšení bezpečnosti dopravy v obci Nová Ves výstavbou 

chodníku a rekonstrukcí veřejného osvětlení 
Nová Ves 

Finance na podporovaná opatření z IROP budou s největší pravděpodob-
ností vyčerpány. Pokud tomu tak bude,  pak již nepředpokládáme vyhlá-
šení další výzvy. Proto sledujte aktuální informace na webu MAS Holicko. 



OHLÉDNUTÍ ZA PODPOŘENÝMI PROJEKTY 
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Místo realizace: Nová Ves 

Celková výše projektu: 158.265,-Kč 

Výše dotace: 94.380,-Kč 

Výsledek projektu:  

Vzhledem k rozrůstajícímu se stádu ovcí plemene 
Skudde a v letních měsících menšímu množství trávy       
na pastvě, se rozhodl žadatel zvětšit pastviny o nový are-
ál.   Z tohoto důvodu bylo v rámci projektu pořízeno 34 ks 
elektrických vodivých sítí včetně zdroje elektrických im-
pulzů, přístřešek a krmný kruh. Tyto  byly nezbytné           
pro další rozvoj farmy a snížení pracovních nákladů. 

Zemědělská společnost Ostřetín, a.s. 

Moderní technika v zemědělství 

„Lesní družstvo Vysoké Chvojno s.r.o.“ 

Ochrana MZD oplocením MAS 2 

Jiří Motyčka 

Rozvoj ovčí farmy - pastevní areál 

Místo realizace: Ostřetín 

Celková výše projektu: 2.399.430,-Kč 

Výše dotace: 743.625,-Kč 

Výsledek projektu:  

Cílem projektu bylo pořízení nové moderní techniky     
v zemědělství, která by nahradila již velmi zastaralé stro-
je. Konkrétně byl pořízen traktor John Deere 6105MC     
a rozmetadlo Fliegel ADS 120, jež budou využity přede-
vším v rostlinné výrobě pro odvoz a následnou aplikaci 
chlévské mrvy na pole. Dále pak traktor bude využit          
i k sezonním pracím v rostlinné výrobě, shrnování zele-
ně, sušení sena. Navíc v rámci projektu vzniklo 1 nové 
pracovní místo pro obsluhu těchto strojů. 

Místo realizace: Býšť, Nová Ves, Poběžovice, Vysoké Chvojno 

Celková výše projektu: 196.014,-Kč 

Výše dotace: 196.014,-Kč 

Výsledek projektu:  

V rámci projektu bylo provedeno drátěné oplocení    
11 oplocenek melioračních a zpevňujících dřevin (3 ha) 
v celkové délce 2,513 km v k.ú. Bělečko, Hoděšovice, No-
vá Ves, Poběžovice u Holic a Vysoké Chvojno. Přínosem 
projektu je snížení rizika poškození dřevin zvěří a rychlejší 
odrůstání lesních kultur. Projekt byl navíc šetrný k životní-
mu prostředí - impregnace dřevěných kůlů k oplocenkám 
byla provedena pomocí opálení, bez použití chemických 
prostředků. Při řezání materiálu byly použity biologicky 
odbouratelné oleje.  



OHLÉDNUTÍ ZA PODPOŘENÝMI PROJEKTY 
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Obec Jaroslav 

Jaroslava - chodník při II/305 

Místo realizace: Trusnov 

Celková výše projektu: 1.093.982,48 Kč 

Výše dotace: 1.039.283,55 Kč 

Výsledek projektu:  

Projekt řešil rekonstrukci chodníku při komunikaci 
III/30513 v Trusnově (větev B o délce 401 m) téměř               
od okraje obce ze směru od Uherska až po křižovatku                
s komunikací III/30514. Původní stav chodníku byl více 
než nevyhovující, neumožňoval bezpečný pohyb chodců             
a o bezbariérovosti ani nemluvě. Zrekonstruovaný chod-
ník zajistí bezpečný přístup chodců k obecnímu úřadu, 
knihovně a místní prodejně.  

Věra Skutilová 

Nákup přívěsu 

Obec Trusnov 

Zvýšení bezpečnosti v obci Trusnov 

Místo realizace: Chvojenec 

Celková výše projektu: 215.718,80 Kč 

Výše dotace: 89.140,-Kč 

Výsledek projektu:  

Projekt byl zaměřen na nákup přívěsu za auto                  
pro rozvoz na farmě vypěstovaných konzumních bram-
bor přímo ke konečným spotřebitelům. Díky tomu došlo 
ke zkrácení dodavatelského řetězce - není potřeba slu-
žeb dalšího distributora. Navíc Farma Skutil pomohla 
obci Chvojenec získat titul Vesnice roku 2018 v soutěži 
Oranžové stuhy Pardubického kraje a její brambory jsou 
nositelem certifikátu KRAJ PERNŠTEJNŮ - regionální pro-
dukt.  

Místo realizace: Jaroslav 

Celková výše projektu: 931.977,08 Kč 

Výše dotace: 885.378,22 Kč 

Výsledek projektu:  

V rámci projektu byl vybudován chodník (115,5 m)       
v Jaroslavi podél komunikace II/305, a to od kraje obce 
(ze směru od Luže) až po křižovatku s komunikací I/35, 
kde se plynule napojil na již stávající chodník a vytvořil tak 
bezpečný přístup chodců do centra obce. Dále na hlavní 
komunikaci I/35, kde je intenzita dopravy vskutku mimo-
řádná (více jak 16 tis. vozidel/den), byly instalovány             
2 ukazatele okamžité rychlosti. To přispělo k dodržování  
maximální povolené rychlosti vozidel projíždějících obcí. 



OHLÉDNUTÍ ZA PODPOŘENÝMI PROJEKTY 

Místo realizace: Holice (Roveňsko) 

Celková výše projektu: 97.092,-Kč 

Výše dotace: 43.691,-Kč 

Výsledek projektu:  

Cílem projektu bylo pořízení dvou šicích strojů do ča-
lounické dílny, které umožní žadateli opravovat i čalouně-
ní nábytku ze silnějších materiálů. Jeden šicí stroj je plo-
chý s řetízkovým stehem pro šití slabých i silných materiá-
lů a druhý overlock pro začišťování krajů šitých dílců. Díky 
využití technologie servomotorů navíc došlo k úspoře 
energie.  
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Josef Branda 

Pepe Zmrzlina 

Mgr. Leona Málková 

Jezdecká škola 

Tomáš Pražák 

Nákup technologie a strojů 

Místo realizace: Holice 

Celková výše projektu: 603.790,-Kč 

Výše dotace: 220.050,-Kč 

Výsledek projektu:  

Doposud měla Holická zmrzlina u Pepeho dva stroje 
na točenou zmrzlinu, ale zákazníci vyžadovali výběr z více 
druhů zmrzliny naráz. Proto se žadatel rozhodl pro nákup 
třetího stroje, který díky moderním technologiím přináší 
větší kvalitu zmrzliny jako je výraznější chuť, konzistence 
a barva. Navíc tato Holická zmrzlina se může pochlubit 
certifikátem KRAJ PERNŠTEJNŮ - regionální produkt.  

Místo realizace: Dolní Jelení 

Celková výše projektu: 182.371,20 Kč 

Výše dotace: 67.824,-Kč 

Výsledek projektu:  

Žadatelka od roku 2005 provozuje soukromou jezdec-
kou školu pro děti a jezdecký areál, jež každoročně pořá-
dá  akce pod hlavičkou České jezdecké federace (mimo 
jiné i např. Oblastní mistrovství dětí a juniorů). Pro další 
rozvoj stáje žadatelka pořídila potřebné vybavení: mobilní 
kruhovou jízdárnu, drezurní obdélník, 10 ks barevných 
bariér a 6 ks hliníkových stojanů. To stáji umožnilo otevřít 
úplně novou disciplínu "drezuru", která se pořádá jen         
na několika málo místech v ČR. Doposud se totiž soustře-
dila pouze na parkurové skákání. 
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FARMÁŘSKÉ BRAMBORY Z CHVOJENCE 

Vaše farma má dlouho-
letou tradici, kde jsou 
její začátky? 

Už manželův dědeček 
zemědělsky hospodařil,  
až do znárodnění            
v r. 1974. Po revoluci rodi-
čům vrátili pozemky a ti 
poté podnikali jak                   
v rostlinné, tak v živočišné 
výrobě. Rodiče obhospo-
dařovali celkem cca 50 ha. 
Od roku 2011  vlastní fir-
mu můj manžel, který ji od svého otce odkoupil.  

Jaký je současný stav a plány? 

Manžel firmu postupně rozšiřuje. V roce 2016 jsem začala 
podnikat s ním a pěstovat  brambory, které do té doby 
pěstoval on. V současné době hospodaříme na cca 210 ha, 
z toho budeme mít letos cca 8 ha brambor. Museli 
jsme tedy pořídit i odpovídající techniku. Koupili jsme větší 
sazeč a frézu na brambory. Letos plánujeme koupi bram-
borového kombajnu a zvětšení bramborárny. Stále je co 
zlepšovat. Zvažujeme i zřízení menší prodejny s našimi pro-
dukty. 

Co všechno pěstujete? 

Kromě brambor pěstujeme ještě pšenici a řepku. Kostřavu  
a hrách pěstujeme množitelsky na osivo. Loni jsme zkusili 
pár sazenic dýní a v letošním roce poprvé zkoušíme 
česnek.  

Podle čeho se rozhodujete, co pěstovat? 

O tom, co a kde se zaseje či zasadí, si rozhoduje manžel. 
Některá plodina zůstává na daném pozemku i několik let, 
jiná je každý rok jinde. Rozhodnutí je závislé nejen na po-
ptávce po plodině, ale i na možnostech pozemku.  

Jak se vypořádáváte se suchem, které nás teď trápí?  

Sucho nás samozřejmě trápí jako všechny ostatní zeměděl-
ce. U brambor řešíme problém zaléváním, alespoň té nej-
ranější odrůdy. Pod brambory hnojíme kompostem a hno-
jem, který udržuje vláhu. Změnili jsme i technologii pěsto-
vání - děláme širší řádky a připravujeme půdu frézou. Za-
vlažovaní zatím nemáme, snad někdy do budoucna. 

Vaše brambory získali v roce 2019 značku Regionální pro-
dukt kraje Pernštejnů, co pro Vás toto ocenění znamená?  

Ano, to je pravda. Od loňského roku jsme držiteli tohoto 
ocenění. Znamenalo to pro nás větší zájem o naše brambo- 

ry, za což jsme rádi. 
Pro nás je tedy oceně-
ní motivací k další prá-
ci a závazkem vůči 
našim odběratelům 
nepolevit v kvalitě. 

V čem spatřujete kva-
litu Vašich brambor?          
A jakých odrůd si ce-
níte? 

Kvalitu brambor ovliv-
ňuje mnoho faktorů          
- od    zasazení,     přes  

sklizeň a uskladnění. My  brambory  určené k uskladnění 
necháváme po vyorání min 14 dní odležet. Tady se projeví 
většina neduhů. Pak je teprve přetřídíme. Všechny bram-
bory nám tak projdou rukama min 2x. Důležité je také 
uskladnění, brambory potřebují tmu a optimální teplotu. 
Investovali jsme tedy do chlazení v bramborárně. 
Co se týče odrůd, máme jednu velmi ranou - loni to byla 
Adora, kterou sklízíme před koncem června. K uskladnění 
máme odrůdy Marabel , Finka, Belana a Madeleine a červe-
nou odrůdu Laura. Odrůdy obměňuje, zkoušíme i jiné              
- pro letošní rok jsme sehnali odrůdu Anuschka. Jedná se   
o spotřebiteli velice dobře hodnocenou odrůdu. 

Kdo jsou Vaši odběratelé? Jak daleko se Vaše brambory 
dostanou? 

Našimi hlavními odběrateli jsou především okolní školy, 
hospody a restaurace. Zavážíme tedy do Býště, Holic, Rov-
ně, Ředic, Sezemic, ale i do Pardubic. Současně s tím, jak se 
rozrůstá zájem i z řad konečných uživatelů, tak i naše bram-
bory se dostávají do všech možných míst, např. Vysoké 
Mýto, Jičín, Kuřim u Brna. Nejdál jsme asi vezli brambory                  
do Mutěnic na Jižní Moravě. 

Vaše farma je zaměřena na rostlinnou výrobu, dovolíte              
si občas oddych a dovolenou? 

Odpočívat se musí a u rostlinné výroby se to skloubit dá.                
V zimě jezdíme lyžovat, u letní dovolené je to o něco složi-
tější, ale snažíme se jet alespoň na týden někam s dětmi.     
A pokud se zadaří a práce to dovolí, vyrážíme příležitostně 
na výlety nebo s manželem někam na prodloužený víkend. 
Tohle všechno by ale nešlo bez našeho zaměstnance,         
na kterého se můžeme 100% spolehnout. A když je potře-
ba, vypomůžou nám přátelé a kamarádi. Je super, že máme 
kolem sebe lidi, kteří nás v naší práci podporují. 

Děkujeme za rozhovor. 

Rodina Skutilova se zabývá pěstováním brambor, které jsou vyhlášené výjimečnou kvalitou, neboť je při je-
jich pěstování i sběru dáván důraz na velký podíl ruční práce. Všechny brambory, které se dostanou od Skutilů 
na váš stůl, jsou ručně tříděné a pečlivě skladované, což je zárukou jejich jedinečnosti. Farma byla podpořena 
v rámci Programu rozvoje venkova prostřednictvím MAS Holicko. 
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Komunikační strategie na školách - podpora škol v jejich PR 

Webové a facebookové stránky, informace na nástěnkách, 
informační letáky, školní noviny, emailová rozesílka, články         
v novinách. To všechno jsou možné způsoby, jak škola komuni-
kuje s okolním světem. Tato oblast Public relations (PR) je nedíl-
nou součástí škol již od jejich počátku. Dávno jsou však pryč do-
by, kdy si školy vystačili s nástěnkou nejdůležitějších informací 
na dveřích škol. Čas běží a technologie a požadavky doby se ne-
zadržitelně vyvíjejí. Takřka každá škola má svůj web a snaží se 
dle svých kapacit.  

V rámci zastřešujícího projektu Spolupráce na rozvoji kvalitního 
vzdělávání na území Holicka byla školám na Holicku nabídnuta 
pomoc v  této oblasti  komunikace a PR. Odborník  na   komunikaci  
a IT konzultant navštívil všechny zapojené školy a individuálně s nimi prošel současné nastavení interní a externí 
komunikace. Zástupci škol, které tato problematika více zajímala, mohli s odborníkem konzultovat konkrétní aktivi-
ty a společně nastavit prezentování v tištěných i elektronických médiích.  

Pro všechny školy byla zpracována Komunikační strategie, která 
kromě analýzy komunikace na jednotlivých školách, obsahuje pří-
lohu, podle které si škola může vytvořit Komunikační manuál a Ko-
munikační plán.  

Tato aktivita byla ukončena seminářem s novinářem, který pře-
dal zástupcům škol tipy jak oslovovat novináře a na jaká média cílit 
při zveřejňování informací a akcí ze škol. Účastníci zde získali infor-
mace jak zpracovat tiskovou zprávu, aby byla pro novináře zajíma-
vá a jak zveřejňovat informace v online mediích. 

Při zpracování komunikačních strategií si sama škola definovala 
svou Vizi komunikace. Ve strategii popisuje, jaké nástroje využije 
pro komunikaci  uvnitř  školy, ale  i mimo  ní. Svou  pozornost školy 

věnují rodičům a zákonným zástupcům, zřizovatelům škol, veřejnosti a dalším organizacím. Plán pomáhá vytvářet 
jednotný obraz školy a posilovat její image tradiční a důvěryhodné instituce, která aktivně komunikuje s veřejností. 
Věříme, že podpora MAS Holicko v této oblasti pomůže školám ke snazšímu 
naplnění této nelehké výzvy.   

Všechny aktivy jsou realizovány v rámci projektu „Spolupráce na rozvoji kvalitního 
vzdělávání na území Holicka“ reg. č. CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0008624 a pro účast-
níky jsou zdarma. 

Sledujte aktuální informace na našem webu www.map.holicko.cz   
nebo facebooku www.facebook.com/holicko.map. A nebo napište 
svůj dotaz na mas@holicko.cz. 

https://www.facebook.com/mas.holicko/?modal=admin_todo_tour
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Holicko sobě! Kampaň, která pomáhá regionálním výrobcům a turistům 

Jistě jste si všimli, že MAS Holicko spustila kampaň na podporu 
lokální ekonomiky s názvem „Holicko sobě!“. Ta je součástí národ-
ní kampaně „Regiony sobě“, kterou zaštítila Národní síť  Místních 
akčních skupin ČR.  Jejím hlavním cílem je podpora venkovských 
regionů, podnikatelů, poskytovatelů služeb a jejich propojení         
s místními obyvateli a turisty. A právě pro návštěvníky jednotli-
vých regionů je portál velkým přínosem - doporučení na kvalitní 
služby, lokální produkty a volnočasové vyžití není nikdy dost.   

Webový portál www.regionysobe.cz je uživatelsky přívětivý             
a každý může vyhledávat podle kraje, území MAS nebo zaměření 
podnikání - obchody a prodejny, potraviny a  přírodní  produkty,  ře- 

mesla, rukodělné výrobky, služby, stravování a ubytování. Pokud tedy plánujete dovolenou, je portál ideálním po-
mocníkem - můžete si vybrat ubytování nebo objevíte, co se v jednotlivých regionech vyrábí nebo kde si pochutná-
te na místních specialitách.  

Regiony sobě však neslouží jen turistům. Je to i potřebná prezentace pro lokální podnikatele, a to zcela zdarma. 
Kampaň se snaží zlepšit ekonomickou soběstačnost venkovských regionů a rozšířit informace o kvalitních produk-
tech a zajímavých službách - mnohdy ani soused neví, že Váš med je nejlepší v celém okolí.  

A jak se místní podniky prezentují? Velmi jednoduše. Stačí se spojit s manažerkami MAS Holicko, které Vám vy-
tvoří medailonek se základními informacemi, fotografiemi a odkazy na webové stránky a sociální sítě. Aktuálně je 
na portálu Regiony sobě přes 2.000 podniků, které veřejnosti nabízejí své služby. Pevně věříme, že toto číslo bude 
stoupat a bude více a více spokojených podnikatelů i zákazníků.  

Zájmové vzdělávání nás baví! 

I malé organizace se mohou zapojit do velkého projektu. MAS Holicko dalo neziskovkám z území tří místních 
akčních skupin příležitost získat finance na své aktivity. 

V rámci MAS Holicko tuto příležitost využili Vzdělávací 
centrum Paprsek z.s. a Český hudební tábor mládeže o.p.s., 
z území MAS Poličsko to jsou Pontopolis z.s. a Ekocentrum 
Skřítek z.s. a z území MAS Region Kunětické hory se do pro-
jektu zapojili Hasiči Sezemice z.s. a Spolek Brozany.  

Během prázdnin již proběhly první akce. Na Českém hu-
debním táboře mládeže, který se letos konal v RZ Tramtá-
ryje v Ostřetíně, mohli být proškoleni táboroví vedoucí 
v tématu krizové chování v souvislosti s aktuální situací CO-
VID-19 v ČR. Své kompetence také posílili vedoucí hudeb-
ních sekcí, kteří pak s dětmi připravují skladby pro závěreč-
ný koncert. Na podzim a zimu se připravují v Horním Jelení 
další zajímavé aktivity, jako jsou třeba projektové dny 
pro děti.  

http://www.regionysobe.cz

